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تفاوت ۱۸ برابری قیمت آرد 

فردین و بهروز وثوقی 

کپی برداری است

با مرغ ۱00 هزار تومانی

برای علیرضابیگی 

انصراف ۵0 هزار متقاضی 

تعطیلی جمعه و شنبه 

صدای انفجار 

اخبار ویژه ...

محمدرضا میرتاج الدینی در نشســت علنی مجلس شورای اسلامی در 
تذکری شفاهی با اشاره به عرضه نان و صف های طولانی در بسیاری از استان 
ها از جمله حوزه انتخابیه او گفت: باید نگاه ریشه ای به این مسئله داشته باشیم 
و بررسی شود چرا با وجود اینکه دولت یارانه سنگین به آرد و نان می دهد، 
مردم از این وضعیت ناراضی هستند. دولت در دو قسمت برای خرید گندم 
و آرد یارانه پرداخت می کند، یک نوبت ۱۲۰ هزار میلیارد تومان برای آرد و 
نان اختصاص داده می شود و با توجه به هزینه های نانوایی و افزایش هزینه 
اجــاره، آب، بــرق و حقوق کارکنان برای فروش هر نان ۳۰ درصد یارانه می 
دهد. وی گفت : وزارت امور اقتصادی باید نسبت به طرحی که اجرا می کند، 
تجدیدنظر کند. علت نارضایتی مردم و صف های طولانی تفاوت قیمت آرد 
یارانه ای با آرد صنف صنعتی است. هر کیسه ۴۰ کیلویی آرد یارانه ای ۳۵ تا 
۴۰ هزار تومان براســاس کیفیت آرد قیمت گذاری شــده و آرد صنعتی ۶۵۰ 
هزار تومان اســت، تفاوت ۱۸ برابری قیمت آرد باعث شده است نانوایی ها 

همه سهمیه آرد خود را یا عرضه نکنند یا نتوانند عرضه کنند.

روزنامه جوان نوشــت: خداحافظی هنگامه قاضیانی از دنیای بازیگری 
این سوال را در ذهن علاقه مندان به سینما ایجاد کرده که با رفتن این بازیگران 
تکلیف و وضعیت ســینمای ایران چه خواهد شد و آیا سینما از این موضوع 
متضرر خواهد شد؟ برای پاسخ به این سوال بررسی چند نکته اهمیت زیادی 
دارد. اول آنکه سینمای ایران قبل از این بازیگران بوده و بعد از آنها هم خواهد 
بود. این سینماست که به این چهره ها هویت و اعتبار می بخشد و آنها به خودی 
خود اعتباری به سینما اضافه نخواهند کرد. دوم اینکه تجربه تاریخی سینمای 
ایران نشان داده، هیچ وقت، خداحافظی، کناره گیری یا رفتن بازیگران مشهور 
نتوانسته آسیبی به سینمای ایران بزند. بزرگترین گواه برای این گزاره تاریخی 
به اوایل انقلاب و کنار گذاشتن بازیگران معروف فیلم فارسی ها برمی گردد. 
بازیگران فیلم فارســی ها قبل از انقلاب، ستاره های بی چون و چرای سینما 
بودند و بسیاری از تماشاگران به عشق دیدن آنها به سینما می رفتند. محمدعلی 
فردین و بهروز وثوقی مشهورترین بازیگرانی بودند که با پیروزی انقلاب دیگر 
جایی در سینمای ایران پیدا نکردند. بسیاری تصور می کردند در نبود آنها، هنر 
هفتم در ایران لطمه خواهد دید و دچار خســران خواهد شــد. گذشت زمان 

خیلی زود خلاف این موضوع را ثابت کرد. 

محققــان مرکز پژوهش های مجلس در گزارشــی که هفته اول خرداد 
امســال و با عنوان »گزارش نظارتی قانون پیشگیری و مقابله با تقلب در تهیه 
آثار علمی« منتشر شد، به استناد نتایج بررسی ها و آمار رسمی اعلام کردند در 
سال ۱۴۰۱ بیش از ۴۱ درصد پایان نامه ها و رساله های تالیف و تدوین شده در 
مقاطع تحصیلی کارشناسی ارشد و دکترا در دانشگاه ها و موسسات آموزش 
عالی، کپی برداری از متن مشابه بوده و از مرحله ارایه و ثبت، حذف شده است.

معین الدین ســعیدی در جلســه علنی ز و طی نطق میان دستور ضمن 
آرزوی طول عمر برای مقام معظم رهبری گفت: آزمایش موشک فتاح نشان 
دهنده توانمندی فرزندان ملت اســت و دشــمنان بدانند راه حاج قاسم ادامه 
دارد. ســعیدی تصریح کرد: در دولت قبل که همه چیز را به کدخدا گره زده 
بود شــاهد کاهش ارزش پول ملی بودیم اما در این دولت هم تورم کالاهای 
اساســی ســفره مردم را کوچک کرده و روزی از همین تریبون مرغ ۲۵ هزار 
تومانی را نشان ناتوانی مدیران دولت وقت می دانستیم حالا چگونه در برابر 
مرغ ۱۰۰ هزار تومانی سکوت کردیم؟یک سوم سرانه مصرف گوشت سفید 
در کشور کاهش یافته و مسئولان دولتی از شگفت زدگی مقامات خارجی از 
ســرعت قطار اقتصاد دم می زنند اما کاش از مردم چابهار، نیک شهر، کنارک 

و قصرقند و روستاها سوال می کردند.

ســخنگوی هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان از برنامه این هیأت برای 
اعمال محدودیت های بیشتر علیه احمد علیرضابیگی نماینده مردم تبریز خبر 
داد. حجت الاســلام موســی غضنفرآبادی سخنگوی هیئت نظارت بر رفتار 
نماینــدگان در مجلس گفت: هیأت نظارت بــر رفتار نمایندگان برنامه دارد 
تا محدودیت های بیشــتری را بــرای احمد علیرضابیگی نماینده مردم تبریز 
در مجلس اعمال کند. وی افزود: هنوز در هیئت تصمیمی در این باره اتخاذ 
نشــده و محدودیت های مالی علیه آقای علیرضا بیگی پس از تصمیم گیری 
و صدور رأی در هیئت اعلام خواهد شــد. سخنگوی هیئت نظارت بر رفتار 
نمایندگان اظهار داشت: علاوه بر هیئت، پرونده آقای علیرضا بیگی در دادگاه 
نیز در حال بررسی و در جریان است و در جریان بررسی این پرونده در دادگاه 
نیز تصمیماتی اتخاذ خواهد شــد. رئیس مجلس اعلام کرد بنا بر نظر هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان این نماینده مجلس امکان نطق در مجلس ندارد و 

باید این هیات تصمیم نهایی را در این باره اتخاذ کند.

مدیر سامانه یکپارچه فروش خودرو از انصراف ۵۰ هزار نفر از متقاضیان 
خودرو در طرح فروش یکپارچه طی ۲۴ ساعت گذشته خبر داد. در روزهای 
گذشــته اخباری مبنی بر انصراف ۲۰ تا ۵۰ درصدی متقاضیان خودروهای 
داخلی و مونتاژی از مرحله نخست طرح فروش یکپارچه و عدم واریز مابقی 
پول خرید خودرو منتشر شد. کارشناسان اذعان داشتند: این مساله تایید می کند 
که اکثر افراد برای کسب سود در طرح شرکت کرده اند و حال که فاصله قیمتی 

کارخانه ای و بازاری کاهش یافته، از طرح خارج شده اند. 

پیرهادی، عضو هیات رئیســه مجلس از موافقت کمیسون اجتماعی با 
تعطیلی شنبه ها خبر داد. پیرهادی در توییتر خود نوشت: امروز در کمیسیون 
اجتماعی از طرح ســاماندهی تعطیلات پایان هفته دفاع کردم. در ادامه توییت 
آمده است: با موافقت کمیسیون جمعه وشنبه تعطیل  و هفته کاری از یکشنبه 
تا پنجشنبه است تاموجب همسویی بیشتر باظرفیت  تجاری منطقه و جهان و 
عدالت بیشتر بین بخش خصوصی و دولتی شود.  او در پایان خاطر نشان کرد: 

کمیسیون با رأی قاطع،گام اول مجلس رامحکم برداشت.

حسن عباسی فرماندار مهاباد در گفتگو با  تسنیم درباره صدای انفجار در 
این شهرستان اظهار داشت: ساعتی پیش علف های هرز حاشیه پادگان مهاباد 
دچار حریق شده و در پی این آتش سوزی محدود، تعدادی از مین های قدیمی 
مابین حصار های حفاظتی پادگان منفجر می شوند. وی با بیان اینکه این حادثه 
خارج از مناطق مســکونی، مستحدثات و ابنیه اتفاق ا فتاده است، افزود: این 
انفجار هیچ خســارت جانی و مالی در پی نداشته است. فرماندار ویژه مهاباد 
تصریح کرد: آتش ســوزی با حضور به موقع نیرو های امدادی و اطفاء حریق 
پادگان ارتش به موقع مهار شــد و اتفاق خاصی نیفتاد. خبرگزاری رســمی 
دولت، ایرنا هم نوشــت: با شــروع این آتش سوزی و شنیده صدای انفجار، 
برخی کانال های وابســته به معاندین خبر غیرواقعی آتش سوزی گسترده در 
پادگان مهاباد را منتشــر کردند و می خواستند با انتشار این اخبار در بین مردم 

آشفتگی و ترس ایجاد کنند.

سیاسی

احمد علیرضا بیگی

یک ماه است تریبونم را بسته اند؛ حتی در استیضاح هم
 نگذاشتند حرف بزنم

یک ماه است که شاسی بلندهایشان را به مجلس نمی آورند

سرویس سیاسی-علیرضابیگی می گوید 
قبل از اســتیضاح وزیر صمــت، رضا فاطمی 
امیــن، دربــارۀ رابطۀ احتمالی بیــن واگذاری 
خودروهای شاســی بلند به نمایندگان مجلس 
و تلاش منصرف ســاختن نمایندگان از رای به 
استیضاح و برکناری اش، از هیأت رئیسۀ مجلس 
"سؤال" کرده و طرح چنین سؤالی جزو وظایف 

نمایندگان است.
  در واقــع او می گوید "ســؤال" لزوما به 
معنای "افشاگری" نیســت؛ چراکه افشاگری 
یعنی طرح قطعیِ یک "مدعا"؛ اما ســؤال یعنی 
درخواســت "توضیح". به هر حال او در افکار 
عمومی به عنوان افشــاگر داستان "خودروهای 
شاسی بلندِ نمایندگان مجلس" شناخته می شود.

  اکثــر نمایندگان مجلس هم ظاهرا چنین 
برداشتی از سخنان او دارند. به هر حال، سوال یا 
افشاگری، علی القاعده هر دو در حوزۀ وظایف 
نمایندگان مردم می گنجند و مصونیت نمایندگان 
هم دقیقا به دلیل احتمال خطا در سخنان آن ها در 
مقام نمایندگی مردم در مجلس است و گفتگویی 
با علیرضا بیگی در این خصوص انجام شده که 

می خوانید: 
برخی از همکاران شما هم به ممنوع 
شــدن نطق شــما در مجلس اعتراض 
کرده انــد. حتی حمید رســایی نمایندۀ 
ســابق مجلس هم جــزو معترضان به 
این تصمیم بوده. شما خودتان شخصا 
با کســانی که چنین منعــی پیش روی 
شــما قرار داده اند، دربارۀ این موضوع 

صحبتی نکرده اید؟
  ایــن ممنوعیت از فــردای حضور من در 
هیات نظارت بر رفتار نمایندگان اعمال شــده. 
یعنی از یازده اردیبهشــت مــاه. بیش از یک ماه 
است که این ممنوعیت اعمال شده. پریروز فقط 

اعلام شده.
   در جریــان اســتیضاح وزیر، که بخش 
عمده ای از ســخنانش معطوف به نکاتی بود که 
من مطرح کرده بودم، به من اجازۀ حرف زدن داده 
نشــد. در حالی که طبق مادۀ 7۵ آیین نامۀ داخلی 
مجلس شورای اسلامی، هر موضوعی علیه کسی 
مطرح شود، او حق دارد پاسخ دهد و از خودش 
دفاع کند. اما در روز اســتیضاح وزیر من هر چه 
سعی کردم اعمال مادۀ 7۵ را در سامانه ثبت کنم، 

موفق نشدم.
   نهایتا بــه رئیس مجلس مراجعه کردم و 
ایشان گفتند این تصمیم هیات نظارت بر رفتار 
نمایندگان است و شما اجازۀ حرف زدن ندارید. 
اصرار مــن هم راه به جایی نبــرد. روز بعدش 
هم آقای   کرمی به بســته شــدن میکروفون من 
اعتــراض کرد.    رئیس جلســه آن موقع آقای 
نیکزاد بود. ایشــان گفت چنین تصمیمی گرفته 
شــده و ما اجازه نمی دهیم آقای بیگی صحبت 
کند. ضمنا ایشــان گفت آقای بیگی )یعنی من( 
نتوانســته سندی در تایید سخنانش ارائه دهد و 
هیچ ارتباطی بین تحویل خودروها و استیضاح 

وزیر وجود نداشته.
   این جا هم هر چه سعی کردم حرف بزنم، 
موفق نشدم. یکساعت هم سرپا ایستادم و کتاب 
آیین نامه را در دستم گرفتم که باید اجازه بدهید 

من پاسخ دهم، ولی اجازه ندادند.
   این طور نیست که شما به عنوان نمایندۀ 
مجلس، از رئیس مجلس به دادگستری یا دیوان 
عالی شکایت ببرید بلکه من وجدان مجلس را 
مطلع کردم که چنین منعی برای من در نظر گرفته 
شده ولی با این حال بیش از ۲۱۰ نفر از نمایندگان 
مجلس به آقای قالیباف به عنوان رئیس مجلس 

رای دادند.
   با اینکه آقای نادران نامه ای منتشــر و بر 

این موضوع پافشاری کرد که سوءمدیریت رئیس 
مجلس موجب ماجرای خودروهای شاسی بلند 
شده، باز قاطبۀ نمایندگان به تمدید ریاست آقای 
قالیباف رای دادند؛ با اینکه ماجراهای خودروها 
یک نماد اســت. یعنی وسیله ای برای در اختیار 

گرفتن نمایندگان بوده.
  الان شــما هر بار در مجلس حضور 

دارید، میکروفون تان بسته است؟
  بله.

  هیات نظــارت بر رفتار نمایندگان 
دربارۀ این تصمیمش توضیحی هم به 

شما داده؟
  موضوع همین است. مادۀ ۶ قانون مربوط 
به تشــکیل هیات نظارت بر رفتار نمایندگان، 
اختیاراتــی بــرای این هیات در نظــر گرفته و 
مشخص کرده این هیات در چه موضوعاتی چه 
آرایی می تواند بدهد. مثلا به نماینده تذکر کتبی 
یا شــفاهی بدهد، عضویت او در کمسیون ها و 
مجامع را به صورت موقت تعلیق کند، ولی هیچ 
یک از بندهای این قانون ناظر بر بستن میکروفون 

یا گرفتن حق نمایندگی از نماینده نیست.
  با میکروفون بســته، مشــکلات 
مردمی را که نماینده شان هستید، چطور 
می خواهیــد در صحــن عمومی مجلس 
مطــرح کنید؟ این را بــه هیات نظارت و 

رئیس مجلس نگفته اید؟
  آنچه اتفاق افتاده، یک موضوع سیاســی 
اســت و این جا اکثریــت در حال تحمیل ارادۀ 
خودش اســت. به نظرم رئیس مجلس پیه همۀ 
این چیزها را به تن خودش مالیده و رسما اعلام 
کرده به من دستور داده  اند میکروفون این نمایندۀ 

ملت بسته شود.
  آقــای قالیباف صریحــا گفته به 
من دســتور داده اند میکروفــون آقای 

علیرضابیگی را ببندم؟
  بالاخره ایشــان در پاســخ به تذکر آقای 
صباغیان که چرا میکروفون فلانی را بســته اید؛ 
این نقض صریح حقوق مردم است، ایشان پاسخ 
داده ما بر حســب نامۀ هیــات نظارت بر رفتار 
نمایندگان، میکروفون علیرضابیگی را بسته ایم. 
اما طبق قانون، هیات نظارت اختیار صدور چنین 

رایی را ندارد.
   بر فرض که حق صدور این رای را داشته 
باشد، رای باید به نماینده ابلاغ شود. قانون برای 
نماینــده حق اعتراض بــه رای هیات را در نظر 
گرفته. اعتــراض نماینده در هیات تجدید نظر، 
متشــکل از تمام روسای کمیسیون ها و اعضای 
هیات رئیســۀ مجلس، مطرح می شود. اما الان 
بــدون ابلاغ رای به مــن و بدون در نظر گرفتن 
حق اعتراض من و بدون بررســی اعتراض من 
در هیات تجدید نظر، رای هیات نظارت اجرایی 
شده.    دقیقا مثل این است که رای دادگاه بدوی 
علیه متهم، بدون بررســی در دادگاه تجدید نظر 
اجرا شــود. این نقض آشکار قوانین و مقررات 
است و نمی توان آن را یک اشتباه تلقی کرد بلکه 

عالمانه و عامدانه بوده.
یعنــی می فرماییــد اراده ای وجود 
داشته که جدی تر از این حرف ها بوده که 
حق تجدیدنظرخواهی شــما به رسمیت 

شناخته شود.
  بعد هم این اراده از حرف زدن یک نماینده 
در هراس است. }یعنی این اراده می گوید{ یک 
نماینــده در صحن علنی مجلس موضوعاتی را 
مطــرح خواهد کرد که می ارزد ما چنین خبط و 

خطایی هم انجام دهیم.
 شــما متعلق به جنــاح اصول گرا 
هستید. شاید از شــما انتظار نداشتند 
چنان حرفی بزنید. یعنی افشاگری شما 

را گل به خودی حساب کرده اند.
ایــن مرزبندی هــا الان در مجلس از بین 
رفته است. من بعد از اعلام نظر شورای نگهبان 
در انتخابات ریاســت جمهوری ۱۴۰۰، پشت 
میکروفــون مجلس به اقدام شــورای نگهبان 
اعتراض کردم و گفتم شما مردم را نادیده گرفتید 
و این کارتان زبان بیگانه را به روی ما دراز خواهد 

کرد و تبعات سهمگینی خواهد داشت.
   پیش بینی های من پشــت آن میکروفون، 
به عنوان نمایندۀ مردم، الان قابل مشاهده است. 
موقــع آن نطق، تمام اعضــای مجلس تمام قد 

ایستاده بودند و به من بد و بیراه می گفتند.
   بعد از آن هم مواضع سیاسی من، خصوصا 
دربارۀ حوادث اخیر، باب طبع نمایندگان نبوده. 
مثلا نمایندگان نامه ای را امضا کردند و از رئیس 
قوۀ قضاییه خواســتند دربارۀ دستگیرشــدگان 
حوادث پاییز نهایت شــدت عمل به خرج داده 
شــود ولی من مصاحبه کردم و گفتم که این کار 
خطا است و نباید این طور شود. گفتم ما به عنوان 
وکلای مردم حق نداریم علیه موکلان خودمان 

موضع بگیریم.
  به نظر می آید این انتظار وجود دارد 
که نمایندگان در مجلس، نمایندۀ حکومت 

باشند نه نمایندۀ مردم. 
  بالاخــره این برداشــت ناصحیح وجود 
داشته. امام رحمه الله علیه به نمایندگان فرمودند 
شما وکیل ملت هستید، ولیّ ملت نیستید. برخی 
نمایندگان تصور می کنند  بر مردم ولایت دارند. 
در حالی که نماینده باید بازگوکنندۀ خواست و 
ارادۀ مردم باشد. این تعارض در نقش و مسئولیت، 

امروز خودش را به خوبی دارد نشان می دهد.
  دادگاه شما به کجا رسیده؟

من تا الان برای این موضوع ســه بار به قوۀ 
قضاییه رفته ام. یک بار در دادستانی کل حضور 
پیدا کردم. آنجا از من اســتنطاق و ســوال شد، 
پاســخ دادم و مدارک و مســتنداتم را ارائه دادم. 
آن ها هم با مشــاهدۀ مستندات و مدارک، همان 
طور که از مصاحبۀ ســخنگوی قوۀ قضاییه هم 
برمی آید، گفتند این مدارک قابل تامل است و باید 

استعلامات لازم دربارۀ این مدارک انجام شود.
   مرحلــۀ بعد، یعنی بــه فاصلۀ یک هفته، 
در شعبۀ سوم بازپرسی دادسرای کارکنان دولت 
حضور پیدا کردم. آنجا هم به سرعت تفهیم اتهام 
شــدم و قرار تامینی و کیفرخواست صادر شد و 

آخرین دفاع گرفته شد.
   من خودم به مراحل قضایی آشــنا هستم 
و برایم خیلی عجیب بود که یک بازپرس جوان 
به این سرعت از یک نمایندۀ مردم، با اینکه اسناد 
و مدارک هم ارائه کرده، آخرین دفاع را بگیرد و 
قرار مجرمیت و کیفرخواست صادر کند و نهایتا 
هم مجوز لازم  برای رســیدگی خارج از نوبت 

صادر شود.
   کمااینکــه هفتۀ بعدش، مــن در دادگاه 
حاضر شــدم. در دادگاه شــعبۀ ۱۰۵7 کارکنان 
دولت، قاضی ســوال کرد که شاکی چرا دعوت 
نشده؟ مدیر دفتر اذعان کرد که اصلا شکایتی در 
پرونده موجود نیســت که ما بتوانیم فردی را در 

مقام شاکی دعوت کنیم.
   قاضی گفت مگر ممکن است؟ برای ایشان 
کیفرخواست صادر شده و اساس کیفرخواست 
شــکایت شــاکی بوده. مدیر دفتر اعلام کرد در 
پرونده صرفا یک نامۀ اداری وجود دارد که آقای 
فاطمی امین خطاب به دادســتان کل نوشته و در 
آن نامه ضمن شــرح ماوقع، درخواست تعقیب 
خاطیان را کرده. در حالی که شاکی باید در دادسرا 
حضور پیدا کند، شــکایتش را به ثبت برساند و 
تمبر باطل کند، شعبۀ رسیدگی کننده تعیین شود 
و پرونده ارجاع شود به شعبۀ رسیدگی کننده. الان 
در این خصوص شکایتی با این تفاصیل موجود 

نیست.
  یعنی شاکی مشخص نیست؟

  شاکی ظاهرا باید آقای فاطمی امین می بود. 
کیفرخواست هم بر اساس نامۀ ایشان تنظیم شده 
بود. لکن آن نامه نمی توانست به منزلۀ شکایت 
تلقی شود. و قاضی آن نامه را به عنوان شکایت 
قبول نکــرد. چون یک نامــۀ اداری خطاب به 

دادستان کل بود.
آقای فاطمی امین در آن نامه دقیقا چه 

نوشته بود؟
نوشــته بود یکی از نمایندگان این ادعا را 
مطرح کرده که گویا در ازای انصراف از استیضاح، 
منِ وزیر به نمایندگان ماشین شاسی بلند داده ام 
و این ســبب وهن مجلس و دولت شــده؛ لذا 
درخواســت دارم که خاطیان مورد تعقیب قرار 
بگیرند. این نامه هیچ وقت نمی توانست به منزلۀ 
شکایت باشد. شکایت بالاخره ترتیباتی دارد که 
درباره شان توضیح دادم. بعد هم آن کیفرخواست 
بر مبنای شکایت تنظیم نشده بود که این هم حاکی 

از غفلت و تعجیل برای رسیدن به نتیجه است.
مدارکی که شما ارائه کردید و گفتید 

مورد توجه دادستان قرار گرفت در جلسۀ 
اول، چه بودند؟

من آن مدارک را همزمان با تســلیمش به 
دادستانی در فضای مجازی منتشر کردم.

پس چیزی اضافه بر آنچه در فضای 
مجازی برای مردم منتشر کردید، تحویل 

دادستان ندادید.
مدارک حاکی از این بود که قراردادی منعقد 
شــده برای تحویل ۳۰۰ دســتگاه محصولات 
بهمن موتور به مجلــس، و این قرارداد در مرداد 
۱۴۰۰ منعقد شده، و این قرارداد را خانمی  امضا 
کــرده که علی الظاهر رئیــس هیأت مدیرۀ یک 
شــرکت بوده که با سرمایۀ ثبتی صدهزار تومان 
در ســال ۱۳97 به ثبت رسیده.  در بررسی های 
بعدی معلوم شد که خواهر این خانم هم به عنوان 
مدیرعامل شــناخته شده و در بعضی قراردادها 

امضای ایشان هم دیده می شود.*
  بر اســاس تحقیقات مــن، این دو خانم 
در کوهدشــت لرســتان به زراعت و دامداری 
مشــغول اند و روح شــان هم از این ماجرا خبر 
ندارد. این شرکت با وجود فرمان رئیس جمهور 
دایر بر اینکه اساســا هر گونه واگذاری خودرو، 
خارج از ســامانۀ حقوقی  یــی که مردم از طریق 
آن خــودرو دریافت می کنند، ممنوع اســت، با 
شرکت بهمن موتور قرارداد ۳۰۰ دستگاه ماشین 
شاســی بلند امضا کرده. بعد هم در نامه هایی که 
نوشــته شــده، افرادی برای دریافت خودروها 
معرفی شــده اند که تعــدادی از آن ها نماینده، 
تعدادی کارکنان مجلس و تعدادی هم هویتشان 
معلوم نیست که حتما باید معلوم شود این افراد 
چه کسانی هستند. و امضای معاون نیروی انسانی 
مجلس پای معرفی نامه هاست. در کنار امضای آن 
خانمی که در کوهدشت لرستان مشغول زراعت 
و دامداری است و روحش هم از این ماجرا خبر 

ندارد.
  در مجلس ششــم حسین لقمانیان 
بابت اعتراضش به دســتگیری برخی 
چهره های ملی مذهبی، بازداشت و روانۀ 
زندان اوین شد، آقای کروبی هم به عنوان 
رئیس مجلس، مجلس را ترک کرد و گفت 
اگر لقمانیان آزاد نشــود، از ریاســت و 
نمایندگی مجلس اســتعفا می کنم. الان 
آقــای قالیباف، برخــلاف آقای کروبی، 
هیچ حمایتی از شــما به عنوان نمایندۀ 
تحت فشار نکرده اند. شما شخصا هیچ 

گفت وگویی با آقای قالیباف نداشته اید؟
 نه، من با ایشــان از طریق رسانه صحبت 
کــرده ام. بالاخره وقتی من این موضوع را مطرح 
کردم که واگذاری آن خودروها در اثنای استیضاح 
وزیر صمت، چه ارتباطی به استیضاح می تواند 
داشته باشــد و هیات رئیسه باید به این سوال و 
ابهام پاســخ دهد، برای فرار از این پاسخ گویی، 
تمام ارکان مجلس تمام قد در مقابل این موضوع 

ایستادند و اعلام کردند ادعای من کذب است.
ولی حرف شما موثر واقع شد. یعنی 

وزیر از وزارت افتاد.
طبیعی است.

فکر می کنید دادگاه تان به کجا برسد؟
مدارک ما کامل اســت. اتهامی که برای من 
ذکر شده، نشر اکاذیب است. کذبی که علی الظاهر 
بســیاری دارند بر صحت آن گواهی می دهند. 
ضمن اینکه من مســتندات و مــدارک به اندازۀ 

کافی دارم.
  آنچه هم که مطرح کرده ام، این بوده که به 
عنوان وکیل و نمایندۀ مردم پرسیده ام چه ارتباطی 
وجود دارد بین این خودروهایی که الان دارد در 
مجلس توزیع می شود با استیضاح وزیر صمت؟ 
و این جزو بدیهی ترین تکالیفی اســت که یک 

نمایندۀ ملت می تواند آن را انجام دهد.
   هر چند هیات نظارت بر رفتار نمایندگان، 
آمده است در این موضوع خاص اعلام کرده که 
فعل ارتکابی من در چارچوب رفتار نمایندگی 
نبوده و مــن را به دادگاه معرفــی کرده. ضمن 
اینکــه من همان جا هم از اعضای هیات نظارت 
سوال کردم که اگر این کار من در حوزۀ وظایف 
نمایندگی نبوده، پــس منطقا در حوزۀ کارهای 
شخصی من بوده. مثلا تجارت یا زندگی شخصی 
من بوده. در صورتی که این موضوع هیچ ارتباطی 
به زندگی شخصی من نمی تواند داشته باشد. من 
چک بی محل صادر نکرده ام یا ماشین نفروخته ام 
که دزدی بوده باشد و یا تصادف نکرده ام که حق 
کسی را پایمال کرده باشم. چنین مواردی، طبیعتا 
بــه نمایندگی من ارتباطی ندارند. ولی آنچه من 
دربارۀ خودروها و اســتیضاح پرسیدم، کاملا در 

حوزۀ وظایف نمایندگی ام بود.
  معمــولا نهادهــای دولتی مایل اند 
مصونیت نماینده را نادیده بگیرند. ولی 
در مورد شما، خود مجلس چنین تمایلی 
دارد و این عجیب اســت. به نظرتان قرار 
است از شــما درس عبرت بسازند برای 

سایر نمایندگان؟
من برعکس فکر می کنم. این ماجرا امکان 
قضــاوت را برای مردم فراهم می کند. مردم باید 
متوجه باشند که یک نماینده دارای چه ظرفیتی 
اســت و چه کارهایــی می تواند انجــام دهد. 
من بــه عنوان نمایندۀ مردم توانســته ام جلوی 
واگذاری هــای من غیر حق کشــت و صنعت 
مغان را بگیرم؛ با 7۰ هزار هکتار اراضی مســتعد 

کشاورزی، با ۱ میلیون متر مربع تاسیسات.
   مــن تنها نمایندۀ ملت بــودم که در این 
کار ورود کــرد و در محاکــم حضور پیدا کرد و 
در دادگاه ها مورد بازخواســت واقع شد و نهایتا 
توانســت آن اعاده را به نتیجه برسانم. در مورد 
ماشین سازی تبریز هم باز به همین ترتیب. وقتی 
این صنعت معظم به کســی به نام مش قربانعلی 
واگذار می شود که هیچ نسبتی با صنعت نمی تواند 
داشته باشد و ما هم نمایندۀ مردم باشیم و جلوی 
چشم ما چنین اتفاقی بیفتد، این توهین به شعور 
ما است. من از صفر تا صد این پرونده را تعقیب 

کردم و به فضل الهی آن را به نتیجه رساندم.
   در انتهایش رئیس سازمان خصوصی سازی 
بازداشت و ممنوع الخروج و محاکمه شد، اموال 
به یغما رفته هم برگردانده شــد. پس یک وکیل 
ملت می تواند چنین ظرفیتی داشــته باشد. این 
کارهایی بود که من انجام دادم ولی ۲9۰ نفر مثل 
من در آن مجلس حضور دارند. هر کدام شان در 
جایگاه خودشان کارشان را درست انجام دهند، 

کاری از مردم و کشور روی زمین نمی ماند.
بــه نظرتان نیروهایی در کشــور 
هستند که می خواهند مجلس را ممسوخ 
کنند؟ یعنی یــک مجلس صوری وجود 
داشــته باشــد ولی اعضایش ماهیتا 

نمایندۀ مردم نباشند؟
  این با قانون اساسی و انقلاب ما در تعارض 
اســت. اگر چنین دیدگاهی وجود داشته باشد. 
چنین دیدگاهی، اگر وجود داشــته باشد، سبب 
خواهد شد که حضور پرشور مردم در انتخابات 
هیچ گاه بروز و ظهور عینی پیدا نکند. مردم چرا 
باید با رای خودشــان مجلسی را تشکیل دهند 
که کاری از دستش برنمی آید؟ یعنی مردم بیایند 
کســانی را به عنوان وکلایشان انتخاب کنند که 

عملا کاری از دست آن ها برنمی آید؟
 جلسۀ بعدی دادگاهتان کی برگزار 

می شود؟
اعلام نشــده. من نامه ای هم خدمت آقای 
اژه ای رئیس محترم قوۀ قضاییه نوشــتم و در آن 
نامه گله کردم کــه الآن تمام تمرکز قوۀ قضاییه 
بر روی این نکته اســت که اثبات کنم واگذاری 
خودروها به عنوان پاداش عدم اســتیضاح وزیر 
صمت بوده. ضمن اینکه من مســتندات کافی 
در اختیار دارم دال بر اینکه ســؤال کرده بودم چه 
ارتباطی بین خودروها و اســتیضاح وجود دارد، 
ولی این جا مدعی العمــوم باید به این موضوع 
رسیدگی کند که چنان قراردادی چگونه منعقد 

شده.
الان هر روز یک ســری از نماینده ها 
با همان خودروهای شاسی بلند می آیند 

مجلس؟
بعضا می بینم. ولی آن موقع بیشتر می دیدم. 
الان حدود یک ماه است که این خودروها را در 

محوطۀ مجلس نمی بینم.
بر اساس اطلاعات شــما، چند نفر 
از نماینــدگان مجلــس صاحب چنین 

خودروهایی شدند؟
  مطابق اطلاعاتی که من دارم، ۱۴7 دستگاه 
خودروی شاسی بلند وارد مجلس شده که از این 
تعداد، طبق لیستی که ما در اختیار داریم، حدود 
۲۵ خودرو به نام کارکنان مجلس و ســه چهار 
تــا از خودروها به نــام خود نمایندگان و مابقی 
خودروها هم به نام کسانی است که هویت شان 
شــناخته شده نیست ولی امضای معاون نیروی 
انســانی مجلس پای این نامه ها هســت که این 

آدم ها را برای دریافت خودرو معرفی کرده.
  یعنی ممکن است این افراد بستگان 

نمایندگان مجلس باشند؟
بله، چون تشــابه اســمی هم بعضا دیده 
می شــود. یعنی تشابه اســمی بین نمایندگان و 
ایــن افرادی که خــودرو دریافت کرده اند. ولی 
مــا اطلاعات کاملی در این خصوص در اختیار 

داریم.
   ایــن قرارداد برای ۳۰۰ دســتگاه خودرو 
منعقد شــده، ۱۴7 خودرو الان معلوم است که 
برای چه کسانی هستند و باید برگردانده شوند. 
۱۵۳ خودرو هم جایش نامعلوم اســت که باید 
مدعی العموم ورود پیدا کند و مشخص کند چه 
اتفاقی افتاده. از آن ۱۴7 خودرویی هم که تحویل 
داده شده، چنانکه گفتم، اکثرشان به افراد ناشناسی 
تحویل داده شــده اند که علی الظاهر منتسب به 
نمایندگان مجلس هستند؛ بر حسب اظهارات 

سخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلس .

ممنوعیت نطق احمد علیرضابیگی، نمایندۀ مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی، با انتقاد چهره های سیاسی از جمله برخی از نمایندگان فعلی و قبلی مجلس مواجه شده است.

  مطابق اطلاعاتی که من دارم، 147 دســتگاه خودروی شاسی بلند وارد 
مجلس شــده که از این تعداد، طبق لیستی که ما در اختیار داریم، حدود 
25 خــودرو به نام کارکنان مجلس و ســه چهار تــا از خودروها به نام 
خود نمایندگان و مابقی خودروها هم به نام کسانی است که هویت شان 
شــناخته شده نیســت ولی امضای معاون نیروی انسانی مجلس پای 
این نامه ها هســت که این آدم ها را بــرای دریافت خودرو معرفی کرده.


